
Referat skolebestyrelsesmøde d. 6. marts 2024 Kl. 17.00 – 19.00 

  

Dato: 06.03.24 i Bredsten 

  
Deltagere: Bjarke, Ulrich, Frank, Claus, Mie, Pernille, Hanne, Lene og Joan 

Elevråd: Formand - Jacob og Magnus 

  
Afbud: Lene  

  

Mødeleder: Frank 

Punkt Emne Sagsfremstilling Drøftelse/beslutning 
1. Godkendelse 

af referat fra 
d. 15.01.24 

Referat er til 
godkendelse.  

Unge-topmøde -Claus har været i kontakt med 
forvaltningen herom, og han vil følge op på det 
igen. 

2. Elevrådet Elevrådet i Bredsten 
vil fortælle om, hvad 
de er optaget af 

Der er god proces vedr. ønsker der kommer fra 
klasserne og videre til elevrådet. Ønsker og ideer 
som elevrådet har arbejdet med. De oplever at deres 
arbejde giver mening.  

  

Der er foretaget en 
Undervisningsmiljøundersøgelsen, hvor man har 
behandlet det fysiske og æstetiske miljø. 

Jacob gennemgår rammen for undersøgelsen fx 
hvem der skal inddrages i arbejdet vedr. 
løsning/forbedring af ønskerne. 

Ønskerne blev gennemgået, og der er fremkommet 
mange forslag og ønsker til forbedringer. 

Elevrådet vil gerne arbejde med tiltag, som kommer 
mange klasser til gode. 

Der er allerede sket flere tiltag og forbedringer.  

  



I år har vi haft en anderledes proces vedr. valg til 
elevrådet.  Eleverne har lavet en ansøgning om at 
komme ind elevrådet. Der er lagt vægt på, at det er 
de elever der har lyst fremfor at alle klasse er 
repræsenteret med 1-2 repræsentanter.  

  
3. Bordet rundt 

– med fokus 
på den gode 
historie 

  Man oplever, at elevrådet gør et godt arbejde og at 
de bliver hørt. 

Det afsluttende forældremøde på 9. årgang var både 
oplysende og en god afslutning for forældregruppen 

  

De to torsdage hvor medarbejderne har arbejdet 
med mentalisering og Low arousel med fokus på et 
godt læringsmiljø og  mødet mellem voksen og 
elev. Har været inspirerende og lærerige. Den ene 
eftermiddag var med Jacob Lentz, hvor Skibet skole 
også deltog. En god oplevelse.  

Overlevelsesarrangementet på 8. årgang var igen i 
år en kæmpe succes. Stor opbakning fra 
lokalområdet og stor tak til arrangørerne.  

Matematikprojektet på 8. årgang med fokus 
på  privatøkonomi. 

Proces vedr. sammenlægning til 2 klasser på 7. 
årgang, er forløbet godt, og vil er på vej til at få to 
gode klasser.  

Der kommer et SSP-møde på 7. årgang vedr. 
alkohol. 

Flere lærere for været på skak-kursus, så 
skakaktiviteterne kan udbredes til alle klasser. 

  

Udflugterne er igen kommet i gang. 

Der kommer nye legehuse i både i Bredsten og 
Gadbjerg 

Madkundskabslokalet bliver renoveret.  



  
4. Valg til SB 

2024 
Bilag. 

D. 25.04.24 skal der 
være 
opstillingsmøde til 
skolebestyrelsesvalg. 
SB har besluttet, at 
valgperioden er 2 år. 
Der skal vælges 7 
forældrerepræsentant
er.  

Drøftelse af, hvordan 
vi får kontakt til 
mulige kommende 
repræsentanter. 

Frank, Claus og Mie fortsætter og evt. Lene 

Den 21. marts sendes der besked ud til skolens 
forældre vedr. valg til skolebestyrelsen. 

Der tages kontakt til de forældre, som tidligere har 
tilkendegivet, at de kunne være interesseret. 

Der udsendes et brev, som fortæller om arbejdet i 
skolebestyrelsen.  

Henvendelse til forældrerådene i klasserne kunne 
også være en mulighed evt. af kontaktlærerne. 

Særlig indsats i Gadbjerg, da der mangler 
repræsentationer fra afdelingen. 

Der sendes også til de forældrene i Skibet til 
kommende 7. årgang samt forældre til kommende 
skolestartere.  

  

Ulrik vil lave et skriv, som fortæller om arbejdet i 
bestyrelsen. 

Der er 7 møder i løbet af et skoleår, hvor det ene 
møde er kurset i efteråret. Møderne er fra kl. 17.-19. 
skiftevis i afdelingerne. 

  

De nyvalgte medlemmer til den nye bestyrelse, 
inviteres med til mødet den 10. juni.  

På første møde i det nye skoleår konstitueres 
bestyrelsen. 

        
6. Brugertilfred

sheds-
undersøgelse 

Bilag: Samlet 
overblik over 
landsrapport og 
Bredsten-Gadbjerg 
Skole 

Drøftelse af 
opmærksomhedspun

Undersøgelsen viser en generel tendens – et fald i 
tilfredsheden.  

Skolebestyrelsen kan være nysgerrige på, 
forældrenes bagvedliggende tanker og 
forventninger ifm. besvarelserne. 



kter samt evt. 
udvælgelse af 
bestyrelsens 
fremadrettede 
fokuspunkter/mærke
sag/sager 

  

Målingen i 2020 er fra Corina-tiden, hvilken 
indflydelse kan det have på resultatet? 

Skolens tal fra 2023 er på niveau med 
landsgennemsnittet. 

Skolen kan via Klassetrivel.dk være med til at 
synliggøre, og skaffe viden omkring de forskellige 
udsagn og videreformidle det til forældrene. 

Spørgsmålene fra undersøgelsen kan bestyrelsen 
bruge ind i dialogen på forældremøderne. 

Kommunikationen til forældrene skal være lidt 
mere tilgængelig, og det er vigtigt at informere 
forældrene om brugen af bl.a. klassetrivsel.dk i det 
daglige trivselsarbejde i klasserne. 

Undersøgelsen kan bruges til afsæt for den 
kommende bestyrelses arbejde med mærkesager.  

7. Planlægning 
skoleåret 
24/25 

Ledelsen vil 
orientere om næste 
års økonomi, elevtal, 
personalereduktion 
mm. 

  

Joan gennemgik det udleverede materiale vedr. 
skolens økonomi for 2024 og budget for skoleåret 
2024-25. 

Grundet faldende elevtal, besparelser og underskud 
på inklusionsbudgettet skal skolen indstille til 
forflyttelse. 

Der er stort fokus på, at så mange af skolens 
ressourcer går til ”varme hænder” som muligt. 

  

  

  
8. Evt.   Information til Gadbjerg forældrene vedr. 6. årgang 

til kommende skoleår.  

Forespørgsel om Fitnesscenteret i Gadbjerg kan 
være på skolen. 

9. Punkter til 
næste møde 
25.04.24 

    

  



Bilag: 

• Vejledning til skolebestyrelsesvalg 2024 
• Brugertilfredshedsundersøgelse bilag  
• Årshjul 

  

Møderække: 

25.04.24 Gadbjerg, mødeleder Mie Bemærk: Opstillingsmøde skolebestyrelsesvalg 

10.06.24 Bredsten, mødeleder Bjarke 
 


